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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a Kormány álláspontja az EU-Ausztrália 
szabadkereskedelmi egyezményről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az EU és Ausztrália közötti szabadkereskedelmi tárgyalások 2018 júniusában kezdődtek el. Az 
LMP súlyos hibának tartja, hogy ezek a tárgyalások úgy folytak, hogy nem vették figyelembe a 
természetvédelmi szempontokat. 

Ez  azért  súlyos  probléma,  mert  az  Ausztráliával  tárgyalt  szabadkereskedelmi  megállapodás
globálisan növelné a károsanyag-kibocsátást. Maga a szabadkereskedelmi tervezet fenntarthatósági
hatásvizsgálatnak  összefoglalója  is  úgy  fogalmaz,  hogy  egy  ilyen  ambiciózus  kereskedelmi
megállapodás negatívan hatna a  klímára,  és újabb termőterületek bevonása a környezet  további
pusztításával járna. Az elemzés szerint a megállapodás hatására Ausztráliában 4,6 százalékkal nőne
a marha- és birkatenyésztés, míg ezzel egyidőben Európában 1,4 százalékkal csökkenne. Ezzel a
kettővel  együtt  pedig  –  ha  a  szállítmányozást  is  belevesszük  –  globálisan  nőne  a  metán  és  a
dinitrogén-oxid kibocsátás mértéke, két olyan gázé, ami a Föld felmelegedéséért felelős.

Ezzel kapcsolatban kérdezném a Miniszter urat:

1.Mi a Kormány álláspontja az EU-Ausztrália szabadkereskedelmi egyezményről?

2.Egyetért-e azzal a Kormány, hogy hiba kereskedelmi tárgyalásokon a természetvédelmi 
szempontok figyelmen kívül hagyása?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)



Budapest, 2020 január 13.
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